
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541 -300.

Szám:

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2009. március hó 19-én megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő -testület ülésén megjelenteket. Megállapítja,
hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 15 fő képviselő.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület a meghívóban jelzett napirendeket tárgyalja.

NAPIREND:

1. Komárom Város 2009. évi Költség vetése. – rendelet-tervezet.
Előadó: Zatykó János polgármester

2. Rendelet-tervezet Komárom város finanszírozásában működő nevelési -oktatási
intézményekben, a közoktatási szolgáltatásokért fizetendő térítési díj és tandíj összege
megállapításának szabályairól.
Előadó: Zatykó János polgármester

3. Rendelet-tervezet Komárom város Képviselő-testületének 2004. évi 12. (IV.22.) számú
önkormányzati rendelete módosításáról az önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való
rendelkezés és vagyonkezelés szab ályairól.
Előadó: Zatykó János polgármester

 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4. Komárom Város tömegközlekedésének racionalizálására tett javaslat.
Rendelet-tervezet a menetrend szerinti helyi-járatú autóbusz közlekedésről és
menetdíjakról,.
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegy ző

5. A fiatalok első lakáshoz jutásának önkormányzati támogatásáról szóló önkormányzati
rendelt módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

6. Selye János Kórház beszámolója tevékenységéről .
Előadó: Zatykó János polgármester
              Dr. Schlezák Judit kórházigazgató
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7. Csillag Óvoda  beszámolója tevékenységéről.
Előadó: Zatykó János polgármester
              Lencse Istvánné óvodavezető

8. Komárom Város távfűtési szol gáltatása átalakítása, lakásonkénti szabályozhatósága
kialakítására feladatterv elfogadása. Tájékoztató a MOL lakótelep távfűtésével kapcsolatos
feladatokról.
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

   9.  Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
   fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati

beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az  önkormányzati
   bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

10.  Interpellációk.

11.  E g y e b e k.

a/ 2009. évi egészségügyi gépműszer céltámogatási pályázat benyújtása.
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címze tes főjegyző

b/ A Selye János Kórház -Rendelőintézete Központi Labor címzett állami támogatás
pénzmaradványáról lemondás .
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

c/ Ácsi úti ingatlantulajdonosok kérelme közműfejlesztési hozzájárulás csökkentésére.
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

d/ Önkormányzati intézmények alapító okiratának felülvizsgálata, módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármeste r

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

e/ Komárom Város Önkormányzata közoktatási feladat -ellátási, intézményhálózat -működtetési
és fejlesztési tervének felülvizsgálata.
Előadó: Zatykó János polgármester

f/ Pályázat közművelődési intézmények, közösségi színtér technikai, műszaki
eszközállományának, berendezési tárgyainak gyarapítására (érdekeltségnövelő támogatás)
Előadó: Zatykó János polgármester

g/ Beszámoló a Városi Bölcsőde munkájáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

h/ Pályázat alapfokú művészeti intézmények támogatására
Előadó: Zatykó János polgármester
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i/ Tájékoztató Komárom Város 2009. évi Közfoglalkoztatási Terve előkészítése
munkálatairól.
Előadó: Zatykó János polgármester

j/ Tájékoztató a geotermikus energia hasznosítása célból végzett geofizikai tanulmány
eredményéről a végrehajtás további folyamatáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

k/ A Komárom-Esztergom Megyei Közgyűlés intézmények összevonásával
kapcsolatos kérelme.
Előadó: Zatykó János polgármester

                Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

l/ Klapka György Múzeum helyzete és jövője.
Előadó: Zatykó János polgármester

m/ Vasúti közmunkaprogram pályázat.
Előadó: Zatykó János polgármester

          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

12., Kérdések, bejelentések.

- A Képviselő-testület a javasolt tárgysorozatot 15 igen szavazattal elfogadja.

1. Napirendi pont: Komárom Város 2009. évi Költségvetése. – rendelet-tervezet.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Hosszú egyeztetés után elkészült Komárom Város 2009. évi Költségvetése,
rendelet-tervezete. A költségvetés vállalható, biztosítja a város, az önkormányza t és
intézményei működését 2009. évben. A költségvetés finanszírozható, nem tartalmaz hitel
felvételt.
A képviselői csoportokkal folytatott egyeztetések után a költségvetés bevételi és kiadási
főösszege 6.973 M Ft.  Általános tartalék 700 M Ft, működési cél ú céltartalék 118 M Ft,
felhalmozási célú céltartalék 343 M Ft. Felújításra 80 M Ft -ot, beruházásra 634 M Ft -ot
tartalmaz a költségvetés.
A könyvvizsgáló véleménye: az előterjesztett költségvetési tervezet fedezetet biztosít
mindazon feladatokra, amelyek az önkormányzat kötelező ellátási feladatai közé tartoznak,
ezen kívül biztosítják az önként vállalt feladatok finanszírozását is.
A képviselői csoportok a költségvetési rendelet -tervezetet elfogadásra ajánlja.
Ügyrendi javaslata, hogy a Képviselő -testület az előterjesztést vita nélkül fogadja el.

- A Képviselő-testület az ügyrendi javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület arról, hogy a 2009. évi Költségvetést
elfogadja-e?
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- A Képviselő-testület Komárom Város 2009. évi Költségvetését 15 igen szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 6. számú (III.20.) önkormányzati
rendelete:

- Komárom Város 2009. évi Költségvetéséről.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

Zatykó János: Megköszöni azon képviselők munkáját, akik a költségvetés összeállításában
aktívan részt vettek. Köszönetet mond a hivatal és az intézmények munkatársainak, akik
lehetővé tették, hogy 2009. március 19 -én a költségvetés elfogadásra kerülhetett.

2. Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város finanszírozásában működő nevelési -
oktatási intézményekben, a közoktatási szolgáltatásokért fizetendő
térítési díj és tandíj összege megállapításának szabályairól.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság és az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság az
előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta.
A rendelet-tervezet módosítása az ingyenesen igénybe vehető szolg áltatások, térítési és
tandíjfizetési kötelezettséget és a nem magyar állampolgárok magyarországi tanulmányait
tartalmazza.
A rendelet-tervezet elfogadható, támogatható.
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a rendelet -
tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 7. számú (III.20.) önkormányzati
rendelete:

- Komárom Város fenntartásában működő nevelési
oktatási intézményekben, a közoktatási szolgáltatásokért
fizetendő térítési díj és tandíj összege megállapításának
szabályairól.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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3. Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város Képviselő -testületének 2004. évi 12.
(IV.22.) számú önkormányzati rendelete módosításáról az
önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való rendelkezés és
vagyonkezelés szabályairól.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak tartotta. A
Pénzügyi Bizottság a rendelet -tervezetet elfogadásra ajánlja.
2008. július 2-án a Képviselő-testület úgy döntött, hogy a MOL városrészen 3 9 db ingatlant
megvásárol. 19 ingatlant a forgalomképtelen ingatlanok között kell szerepeltetni és van olyan
ingatlan, melyek a korlátozottan forgalomképes ingatlanok körébe tartozik (óvoda,
tornaterem, kulturház, hőközpont, orvosi rendelő).
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a rendelet -
tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 8. számú (III.20.) önkormányzati
rendelete:

- az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való
rendelkezés és vagyonkezelés szabályairól szóló
- többször módosított 2004. évi 12. számú (IV.22.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

4. Napirendi pont: Komárom Város tömegközlekedésének racionalizálására tett javaslat.
Rendelet-tervezet a menetrend szerinti helyi-járatú autóbusz
közlekedésről és menetdíjakról,.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes f őjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a rendelet -tervezetet elfogadásra ajánlja. A
Képviselő-testület egy munkabizottságot hozott létre, mely bizottság által kidolgozott anyag
képezi az előterjesztés alapját.
A bizottságok az előterjesztés B., változatát támogatják, mely szerint 2009. április 1 -től
8,85 %-os tarifaemelésre kerülne sor. A munkabizottság eredményesen tevékenykedett, hiszen
10 M Ft-os megtakarítást sikerült a tömegközlek edés területén elérni.
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Dr. Konczer Erik: Megköszöni a hivatal és a Vértes Volán Zrt. dolgozóinak a közösen végzett
munkát. A menetrenddel a lakosság elégedett , ezért a menetrend felülvizsgálatára az I. féléves
utasszámlálás után tesznek javaslatot. A 10 M Ft-os költségcsökkentést úgy sikerült elérni,
hogy a menetrendben lényegi változás nincs.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról a B., változat
figyelembe vételével.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

41/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Komárom város tömegközlekedésének racionalizálása
lehetőségeit vizsgáló ideiglenes bizottság munkáját megköszöni,, a tett
költségcsökkentő javaslatokat elfogadja.

            A Képviselő-testület 2009. április 01-től a javasolt  menetrend módosításokat a
hatáskört gyakorló felé támogatja.

2., A  Képviselő-testület Komárom város Önkormányzata és a Vértes Volán Zrt
között kötött  a Közszolgáltatási Szerződés 5 sz. mellékletének módosítási
javaslatát az előterjesztés 4.számú mellékl etében bemutatottak szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal a rendelet -tervezetet elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 9. számú (III.20.) önkormányzati
rendelete:

- a menetrend szerinti helyi autóbusz közlekedésről
és annak díjtételeiről szóló – többször módosított – 2004.
évi 33. számú (XII.15.) önkormányzati rendelet
módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

5. Napirendi pont: A fiatalok első lakáshoz jutásának önkormányzati támogatásáról szóló
önkormányzati rendelet módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság a módosító javaslatait tartalmazó, a kiegészítő anyaghoz
mellékelt, egységes szerkezetbe foglalt rendelet -tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra
ajánlja.
A Képviselő-testület úgy ítélte, hogy a rendelet -tervezetet az elmúlt időszak tapasztalatait
figyelembe véve felül kell vizsgálni.
A rendelet-tervezet módosítása szerint az igénylőnek két éves – bizonyíthatóan – komáromi
lakóhellyel rendelkező fiatalok juthatnak támogatáshoz. Az élettársak, házastársak esetén a
támogatás akkor jár, ha egyik házastársnak sincs és nem is volt lakástulajdona.

Dr. Molnár Attila: A Képviselő-testület elfogadta az egyik legfontosabb rendeletét, a város
költségvetését. Azért kérték, hogy a Képviselő -testület azt vita nélkül fogadja el, mert nagyon
hosszú hónapok egyeztetése után került erre sor és nem látták értelmét, hogy vélt, vagy va lós
sérelmek alapján támadják egymást a képviselők.
A rendelet-tervezet arról szól, hogy a Képviselő -testület továbbra is biztosítani kívánja a
fiatalok első lakáshoz jutása támogatását. A rendelet a komáromi fiatalok első lakáshoz jutását
kívánja támogatni. Az euro árának ingadozása előidézhet olyan eseteket, - mely nem lenne
kívánatos -, hogy tömegesen jelenjenek meg az országból, vagy az országhatáron kívülről
olyanok, akik egyébként megfelelnek a rendelet céljainak és a komáromi emberek pénzéből
jussanak ehhez a támogatáshoz. Ezért azt javasolta a bizottság, hogy legalább két éves
komáromi lakóhely igazolás szükséges ahhoz, hogy valaki a támogatásban részesülhessen.
Azok a komáromi fiatalok, akik a városban élnek, természetesen továbbra is számíthatnak erre
a támogatásra, akár használt lakás vásárlásához, akár lakás építéséhez. A költségvetésben
jelenleg 50 M Ft-os keret áll rendelkezésre. Amennyiben több igény érkezik be, az
önkormányzat a költségvetés plusz forrásait átcsoportosítva ezeket a kérelmeket  is támogatja.
Kéri, hogy a rendelet-tervezetet fogadják el, mert az eredetileg is kitűzött cél ezzel a
változtatással maradéktalanul megvalósulhat.

Dr. Konczer Erik: A komáromi fiatalok támogatása, letelepedése biztosítása a rendelet célja. A
bizottság ülésén szóba került, de támogatást nem nyert javaslat szerint a támogatandó lakás,
ház méretét szabályozták volna.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezet elfogadásáról.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 11 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 10. számú (III.20.) önkormányzati
rendelete:

- a fiatalok első lakáshoz jutásának, Komárom Városban történő
letelepedésének önkormányzati támogatásáról.
(Módosításokkal egységes  szerkezetben.)

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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6. Napirendi pont: Selye János Kórház beszámolója tevékenységéről.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Schlezák Judit kórházigazgató

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati javaslatot a Képviselő -
testületnek elfogadásra ajánlja.
Az elmúlt években 124 ággyal működő kórházat hoztak létre. Nagyon sok beruházást,
felújítást végeztek az épületen és sor került a rendelőintézet rekonstrukciójára, így
összességében 600 M Ft-tal gyarapodott Komárom város vagyona.
A beszámolóból őszinte, nyílt helyzetképpel ismerkedhetett meg a Képviselő -testület. Az
előző év nem teljesen volt teljes, hiszen a be ruházások, felújítások még folytak. A szakmai
mutatószámok az előző évben már kedvezőre fordulhattak.
A kórház 68 ezer fő ellátását vállalta fel, akik ellátásának a jövőben is eleget kell tenni.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó : A beszámoló alapos, tájékoztatja a Képviselő-testületet a
kórház működéséről és benne foglaltatik az is, hogy a belgyógyászat, sebészet munkáját
tekintve a kórház biztosítja ugyan a létszámot, de komoly gondot jelent a nővér és az orvos
hiány. Országos probléma is a rezidens képzés. Az új orvosok alkalmazása, továbbképzésük
biztosítása a jelenlegi rendszer mellett gondot fog okozni. Nem csak helyileg, de országos
feladat a képzésben, hogy a kis kórházak megfelelő létszámmal dolgozhassanak. Szép és jó
dolog, hogy a város anyagilag megt esz mindent a Selye János Kórházért, de nem mehetnek el
szó nélkül amellett, hogy a kórházban dolgozók túlmunkája, ügyeleti munkája külsős
dolgozókkal biztosított. Fontos dolog az alapellátó és a kórházi orvosok ügyeleti díja közötti
feszültséget. A megnövekedett forgalom és az adminisztráció miatt is gondot fog okozni a
létszám. Az OEP finanszírozás csökkent, de a kórház próbálja tartani azt a szintet, ami
jelenleg még teljes mértékben kielégíti a betegek igényét. Az önkormányzatnak a jövőben
feladata lesz a finanszírozás kérdésében.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A beszámolót jónak tartja, az alapos munkát megköszöni. A
kórház összes dolgozója helytállása példaértékű, a város lakossága nevében megköszöni
munkájukat.

Zatykó János: A kórház vezetőjének, dolgozó i elmúlt években kifejtett munkáját megköszöni.
A következő időszakban is szükség lesz erre a helytállásra. A Képviselő -testület a mindenkori
lehetőségekhez mérten a jövőben is biztosítani fogja azt a feltételrendszert, hogy a kórház
nyugodtan, biztonságos körülmények között tudjon működni.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

42/2009 (III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület elfogadja a Selye János Kórház 2008. évi tev ékenységéről szóló
beszámolóját és egyben megköszöni a kórház valamennyi dolgozója lelkiismeretes
munkáját.

Határidő: azonnal
Felelős:  Zatykó János polgármester

                                        Dr.  Schlezák Judit kórházigazgató
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Dr. Schlezák Judit: Megköszöni a Képviselő-testület anyagi, erkölcsi támogatását a dolgozók
és a betegek nevében. Ígéri, hogy erejükhöz mérten teljesítik azt a feladatot melyet rájuk
róttak, megpróbálnak gazdálkodni, a vezet ést a változó körülményekhez igazítják, a betegek
javát szolgálva tovább dolgoznak.

7. Napirendi pont: Csillag Óvoda  beszámolója tevékenységéről.

Előadó: Zatykó János polgármester
Lencse Istvánné óvodavezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Oktatási Bizottság a beszámolót elfogadásra ajánlja.
Az óvoda 1979-ben épült, az idén 30 éves. Az óvoda 4 csoporttal, 100 férőhellyel működik,
összességében 14 dolgozót foglalkoztatva.
A beszámolóban szerepel, hogy az intézmény olyan típusú, ahol mindenki jól érzi magát,
„gyermek, szülő és gondozó”. Ezt kívánja minden intézménynek.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság kihelyezett ülésen vett részt a Csillag Óvodában a
beszámoló tárgyalásakor. A bizo ttság tagjai meggyőződhettek arról, hogy az intézményben
tartalmas, jó munka folyik. A megfelelő feltételrendszer mellett hiányoznak azok a kiszolgáló
helyiségek, melyekre a beszámoló is utalt, pl. orvosi – nevelő-, fejlesztő szoba, elkülönítő,
vizesblokkok, mosó, szárító helyiség. A bizottság támogatta a beruházásokat és a
fejlesztéseket. A költségvetés függvényében és elviekben támogatták az intézmény jogos
fejlesztési igényeit.

Hornig Rudolfné: A Képviselő-testület döntött a Feszty Iskola és a Csillag Ó voda felújítási
munkái pályázatán. Ezen munkálatok ennek a pályázatnak a részét képezik.

Zatykó János: A pályázat remélhetően eredményes lesz és az alapvető munkálatok
elvégezhetők lesznek.

Dr. Mészáros Gyula: A plusz munkálatokat a költségvetés függvény ében támogatják, de ezek
pályázaton kívül elvégzendő feladatok.

Takács József: Az óvoda tiszta, rendezett, nagyon szép udvarral, sok játékkal rendelkezik.
Gratulál a vezető óvónőnek. A kiszolgáló helyiségek megléte sokat jelentene az óvoda
színvonalának.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot, a beszámolót 15 igen szavazattal elfogadja.
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42/A/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület elfogadja a Csillag Óvoda tevékenységéről szóló tartalmas
beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős:  Zatykó János polgármester

 Lencse Istvánné vezető óvónő

8. Napirendi pont: Komárom Város távfűtési szolgáltatása átalakítása, lakásonkénti
szabályozhatósága kialakítására feladatterv elfogadása. Tájékoztató a
MOL lakótelep távfűtésével kapcsolatos feladatokról.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékel ve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A bizottságok
a költségvetés elfogadása után javasolta kijelölni a konkrét feladatokat.
Az előterjesztés bemutatja a fejlesztési igényeket, a panel programot. Minteg y 1268 lakásban
lenne szükség belső átalakításokra. Ezek egy részét a sikeres panel program kezelheti.
Ügyvezető igazgató bemutatja, hogy milyen pénzügyi fedezetre lesz szükség a legfontosabb
feladatok elvégzéséhez, pl. a MOL városrészen távhővezeték telje s cseréje, melegvíz
vezetékek cseréje.

Győri István: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság alaposan foglalkozott ezzel a kérdéssel.
Egyetértettek a távhő feladattervvel. A bizottsági ülésen megfogalmazódott, hogy a jelenlegi
anyagi körülmények között ketté ke ll választani a városi feladatokat és a magántulajdonban
elvégzendő feladatok finanszírozását, hiszen ami városi feladat, arra meg kell teremteni a
költségvetési fedezetet, de ami magántulajdonban elvégzendő feladat, azt a tulajdonosnak kell
vállalnia, részben pályázattal, részben – amennyiben lehetséges – önkormányzati segítséggel.
A konkrét feladatok anyagi fedezete megfogalmazására akkor kellene visszatérni, amikor az
előző évi mérlegbeszámoló kerül benyújtásra. Az első negyedéves számadatokat is jó len ne
megismerni a bevételek és kiadások tekintetében, mert nem csak önkormányzati, hanem távhős
erőforrások bevonására is szükség lesz az átalakítások érdekében. Leghamarabb április végén,
legkésőbb a májusi testületi ülésen ezt újból tárgyalni kellene, konk rét formában.

Hornig Rudolfné: 2008. november 20-i testületi ülésen tárgyaltak a távhővel és a fogyasztással
kapcsolatos anomáliákról, az önálló mérőórával és a hőmennyiségmérés megosztásával történő
kiépítéssel kapcsolatos problémákról. A testületi ülése n Győri úr is úgy nyilatkozott, hogy jó
lenne, ha a következő évi költségvetés keretein belül a mérhetőség szabályozhatósága
kiépítését megkezdené a lakó, mely beruházást az önkormányzat támogatna. A jelenlegi
pályázati anyagok nagy része a költségmegosztó  kiépítését favorizálta. Nagyon sok lakó
kereste meg azzal, hogy az új számlájuk nem lett kevesebb, mert hiába próbál az egyik lakó
spórolni, ha a másik lakó nem teszi ezt. Spórolni csak egyedi mérőórák felszerelésével lehet. A
pályázati kiírás vagy az egyik, vagy a másik megoldást támogatja.
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A következő körben meg kell beszélni a pályázat kiírójával, hogy lehet -e ezen módosítani,
mert az igazi megoldás az lenne, amikor a lakó saját maga döntheti el, hogy a fűtést mikor
zárja el. Egy-egy épületben költségmegosztóval, egyedi mérővel lényeges megtakarítást érnek
el a lakók.

Győri István: Mindkét megoldás csökkenti a költségeket, közel 30 % megtakarítást lehet
elérni. Ügyvezető igazgató úr számításai szerint a mérhetővé tétel lakásonként 500 E Ft -ba, a
költségmegosztó kialakítása 100-150 E Ft-ba kerül. Javasolja, hogy erre akkor térjenek vissza,
amikor a konkrét feladatokat meghatározzák. Egyetért azzal, hogy a legjobb megoldás a
lakásonkénti egyedi szabályozhatóság és egyedi mérhetőség.

Zatykó János: Több mint 200 lakás már egyedi mérővel van felszerelve.

Hornig Rudolfné: A Műszaki Osztálytól kikérte a pályázati anyagokat, de a különbséget nem
látta. A költségmegosztós és egyedi mérés között miért adódik 70 E Ft -os különbség?

Zatykó János: A kialakult vita a Műszaki Bizottság hatáskörébe tartozik, a szakmai vitákat ott
kell lefolytatni.

Takács József: Az egyéni mérők felszerelése mennyire tenné hatékonnyá a Távhő Kft.
működését? Mennyivel lennének olcsóbbak a díjak? Azzal még nem csökkenné a fűtés díja,  ha
az adott lakó visszavenné a fűtést. Nagyon sokan jelezték, hogy magas fűtési díjakat fizetnek
egy átlagos méretű lakásban. Mint FEB tag megszavazta a fűtési díj emelését, de ezek a díjak a
városban kimagaslóak, néhol a fizetés 60 % -át is eléri.
Ha ezeket a díjakat csökkenteni tudnák, az a lakók számára mindenképpen előnyös lenne.

Hornig Rudolfné: Elég nagy probléma a lakóknak, hogy melyik megoldást válasszák. A
komáromi városrészen dolgoznak azon, hogy a geotermális energia felhasználásával
csökkentség a távhő díjakat, de a MOL lakóteleppel kapcsolatos további lépésekről
mindenképpen döntést kell hozni. A Távhő Kft. leírta, hogy milyen beruházásokat kell
végezni. Javasolja, hogy ebben a témában is alternatív megoldásokat kellene kidolgozni.

Hamrák Zsófia: Lehetővé kell tenni, hogy minden háztartásban úgy fűthessenek a lakók, ahogy
azt az anyagi lehetőségük megengedi. A városban nagyon sok egyedül élő ember van, akinek
az egész havi jövedelmét elviszi a fűtési díj. Az egyes lakásokban nagyon meleg van, egyetlen
lehetőség, hogy kinyitják az ablakot. Amíg nem lesz egyedi mérő óra és nem adják meg a
lehetőséget, addig a fejekben sem fog megszületni a döntés: hogyan spóroljanak? Első lépés az
egyedi mérőórák beszerelése. Ha az emberek az egész havi bevételük et kiadják a fűtésre, akkor
nem lesz lehetőségük arra, hogy pályázaton, panel programban részt vegyenek.

Koppány Csaba: Feltétlenül szükség lenne a jelenlegi árak felülvizsgálatára. Novemberben
feltételezték, hogy drágább lesz a fűtés díja. Ideje lenne m egkezdeni az önkormányzati cégek
gazdálkodásának átvilágítását. Biztosan itt is vannak tartalékok. Az egyéb megoldási
javaslatok házanként különbözőek, mert nem azonosak a feltételek. Az Arany J. utca 17. szám
alatti háznál eleve négy helyen kellene mérni a hőmennyiséget. Ez a megoldás nagyon drága.
El kell gondolkodni, hogy melyik lakásban mit lehetne tenni. A panel programban remélhetően
azok a lakások fognak nyerni, ahol a legdrágább jelenleg a fűtési díj.
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Győri István: Remélhetően a következő testületi  ülésen már megoldást találhatnak arra, hogy
honnan tudnak fedezetet biztosítani a feladatokra. A Távhő Kft. az elvégzendő munkákat egy
reális felmérés alapján határozta meg, mintegy 75 M Ft -os költségigénnyel. Minden igaz, ami
elhangzott, de a lakáson belüli átalakítások elsősorban a tulajdonosok döntését igényli. Erre a
lakókat kényszeríteni nem lehet. Az önkormányzatnak a ráeső korszerűsítési munkálatokat el
kell végeznie. Ennek is akkor látják anyagi fedezetét, ha az éves és negyedéves számadatokkal
tisztában lesznek. Igaz, hogy attól, ha a lakásokban elzárják a fűtést, akkor még a Távhő Kft.
nem lesz gazdaságosabb. Amennyiben kevesebbet fogyaszt a lakosság, a Távhő Kft -nél a
fajlagos költségek annyival nagyobbak lesznek, ha megfelelő technikai megoldáso kkal ezt nem
küszöbölik ki. Javasolja, hogy az előterjesztést tájékoztató jelleggel fogadják el, a részletes
vitát akkor folytassák le, ha meg tudják mondani, hogy ezeket a feladatokat mikor, milyen
pénzügyi fedezettel tudják vállalni.

Hornig Rudolfné: Javasolja, hogy jelöljenek ki képviselőcsoportot, melynek tagjai ebben a
témában vizsgálatot végeznek. A Lakásszövetkezettel és a társasházakkal szerződést kell kötni.
Elsősorban az önkormányzat mondja meg, hogy mi az, amire támogatást ad. Legyen a lakók
joga, hogy melyik megoldást választja.

Zatykó János: Az új SZMSZ szerint egy napirendhez egyszer öt perces, utána két perces
hozzászólás lehetőségével élhetnek. Kéri, hogy a képviselők ezeket a szabályokat ismerjék
meg.

Lóczi Tibor – Klapka György Lakásszövetkezet elnöke: Ahhoz, hogy a kétcsöves rendszert és
az egyedi mérést megvalósíthassák, 100 % -os lakossági hozzájárulás kell. A tömbön belül
vagy mindenki részt vesz, vagy nem lehet megvalósítani. A két megoldás közötti különbség 5 -
20 M Ft között van, ha csak költségmegosztót szerelnek és radiátort cserélnek. A kérdés, hogy
a két megoldás közötti különbség mikor térül meg. Azt kell lehetővé tenni, hogy az a lakó, aki
takarékoskodni akar, azt megtehesse. Ennek legolcsóbb módja jelenleg a költségosztó
felszerelése. Abban az épületben, ahol egyedi mérés van, ott is van olyan lakás, ahol nagyon
sokat fizetnek. Az is bizonyítható, hogy ott, ahol költségmegosztó van, spórolni lehet. A
tökéletes megoldás a kétcsövessé alakítás és az egyedi mérés, de ebben az esetben még ott van
a fennmaradó fogyasztás a lépcsőház fűtésére, melyet el kell oszt ani. Négy évenként a
mérőórát hitelesíteni kell, melynek 25.000 Ft a költsége. A költségelosztónál ilyen költség
nincs. Az egyedi mérőóra nem kezeli a lakáson belüli hőszigetelés hiányát. Azoknál a
lakásoknál, ahol a fűtést elzárják, a mellette lévő lakás fűtése megnövekszik. Ezt a problémát a
költségosztós rendszer némileg kezeli.
A MOL lakótelepen két egymás melletti lakásból az egyik 8, a másik 0,8 gigajoult fogyasztott,
mert a mérők meghibásodtak. A Csillag lakótelepen egy tömbnél nincs szabályozás, 40 0
gigajoult fogyasztottak, a mellette lévő, szabályozott épületben 300 -at.
Nehezen megvalósítható, hogy a lakókat a kétcsöves rendszer kialakítására rábírják. A
panelprogram pl. az ablakok cseréjére nem biztosít fedezetet, azt egyedileg kell fizetni. A
Képviselő-testületnek, az önkormányzatnak és a lakosságnak össze kell fognia, hogy legalább
a szabályozhatóság meglegyen.  Kérjék ki a lakók véleményét, segítsék őket abban, hogy ki
tudják védeni a gázár és fűtési költségek emelkedését.

Hajnal Nándor: A Csokonai utca 13. szám alatti lakók a fűtéssel elégedettek. A
költségmegosztós lakások zöme is ilyen, de vannak olyanok, akik többet vártak ettől a
megoldástól. A januári hideg várhatóan nem ismétlődik meg, február hónapban már várhatóan
csökkennek a számlák.
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A Távhő Kft. behajthatatlan kintlévősége eléri a 20 -25 M Ft-ot. A költségmegosztós
rendszerrel ezt a régi helyzetet konzerválják. Az egyedi mérők esetén – felszólítás után – a
Távhő Kft. a fűtést elzárhatja.
Alpolgármester asszonynak átadott egy szakcikke t, melyben szerepel, hogy nincs más
megoldás, mint az egyéni mérők felszerelése.
Komárom egyes vezetékeit – a Frigyes laktanyában – már ki kellett cserélni. Az Igmándi úti
átvezetés visszatérő csövei, a boylerek cseréjének anyagi fedezetére nagy szükségük  lenne.

Dr. Molnár Attila: Javasolja, hogy készítsenek intézkedési tervet arra vonatkozóan, hogy
milyen feladatokat kívánnak a közeljövőben elvégezni, milyen irányba mozduljanak el. A
határozati javaslatban szerepeltessék, hogy a Távhő Kft. készítse el a z intézkedési tervet.

Zatykó János: Győri úr javasolta, hogy az első negyedévi eredmények ismeretében a májusi
ülésre komplett anyag készüljön, melyet előtte bizottságok tárgyalnak meg. Javasolja, hogy ez
legyen a harmadik határozati javaslat. Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a módosított
határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

43/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület elfogadja Komárom Város  távfűtés i szolgáltatása átalakítása,
lakásonkénti mérhetősége kialakítása feladattervéről szóló tájékoztatót.

2., A Képviselő-testület elfogadja a MOL városrész távfűtésével kapcsolatos
feladatokról szóló tájékoztatót.

3., A Képviselő-testület utasítja a TÁVHŐ Kft. ügyvezetőjét, hogy  legkésőbb a
Képviselő-testület májusi ülésére készítsen intézkedési tervet a város távfűtési
szolgáltatása átalakítása feladatai konkrét meghatározására, - Komárom város 2008. évi
zárszámadása, a TÁVHŐ Kft. mérlegbeszámolója, va lamint a 2009. évi Költségvetés
végrehajtása negyedéves tényszámai pontos ismeretében.

Határidő: azonnal, illetve 2009. májusi testületi ülés időpontja
Felelős:  Hajnal Nándor ügyvezető

                           Hornig Rudolfné alpolgármester

9. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés
közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az
önkormányzati beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási
helyzetéről, az  önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./



14

Zatykó János: Bejelenti, hogy az elmúlt két hétben, kétszer 5 M Ft -ot utalt át a Selye János
Kórháznak az étkezési rendszer biztosítására. Kéri, a Képviselő -testület ezt a döntést
támogassa.
Március 20-án aláírásra kerül a déli elkerülő út szerződése. A szerződés aláírását követően
miniszter úr sajtótájékoztatót tart a válságkezelésről.
Az Ipari Parki Eseti Bizottság új tagjának  Nagy Zoltán urat javasolja.
Kéri, javaslatát a Képviselő-testület fogadja el.

- A Képviselő-testület a javaslattal 15 igen szavazattal egyetért.

Nagy Zoltán: A városban görög estet rendeztek. A rendezvény előzménye, hogy több éve a
görögországi Panteleimonas településre turista csoportokat utazását szervezik a városból. A
település delegációja egy közép -európai túrán vesz részt, melynek egyik állomása Komárom.
Az est nagyon hangulatos volt, bár a sportcsarnok akusztikája sajnos nem megfelelő az ilyen
rendezvények megtartására.
Az Utazás 2009. Kiállításon a város is részt vett. A bizottság részletesen tárgyalt a kiállításon
történő részvételről. A komáromi standon először nem is Komárom, hanem a kisbéri Kincsem
Hotel nevével találkozott. A pálinka kóstoltatá sra felkért komáromi vállalkozó a részvételt az
utolsó pillanatban lemondta, ezért a hivatal lehetséges pálinka kóstoltatónak a Kincsem Hotelt
kérte fel. A hotel 20 E Ft ellenében hirdethette magát Komárom standján. Ez elfogadhatatlan.
Elfogadhatatlan annak tudatában, hogy a bizottság tagjai nem tudtak erről. Legalább az
elnöknek illett volna szólni. Ebben az esetben egy rendkívüli ülést összehívhattak volna.
Nagyon régóta az volt a bizottság kérése, hogy egységes komáromi standra hívják az Erődöt,
a WF Szabadidő Központot, a gokart pályát. Nem gondolta volna, hogy nem komáromi
kiállító foglalja el a stand legjobb helyét. A bizottság ülésén már korábban jelezte, hogy
észak-komáromi borász, Botth Frigyes ingyen részt vett volna a kiállításon. Ha a hivatal
bármikor olyan lépésre szánja el magát, mely nagy horderejű, előtte legalább a bizottság
elnökével tárgyaljanak.

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztésben szerepel a Munkaügyi Központ  tájékoztatója a
munkanélküliek számáról. A Munkaügyi Központ kirendeltsége a munkanélküliek számáról
frissebb adatokat közölt  az előterjesztés elkészítése után?
Áprilisban kerül sor a következő Ipari Parki Eseti Bizottság ülésére. Az Ipari Park
tekintetében polgármester úrnak vannak újabb információi  Komáromot érintő változásokról ?

Zatykó János: A Munkaügyi Hivatal tájékoztatása szerint az a cég, mely már 247 főt leépített,
bejelentette a termelés leállítását és további  95 fő leépítését tervezik, munkájuk május 18 -tól
szűnik meg. Bízik abban, hogy 8-10 napon belül olyan hírük is l esz, hogy új vállalkozás kezdi
meg működését 80-100 fővel az Ipari Parkban.

Hornig Rudolfné: Gratulál Konczer Erik képviselő úrnak ahhoz, hogy  okot talált arra, hogy az
Ipari Parki Bizottság tagságáról lemond. Tudathasadásos állapot lehet, ha valaki az Ip ari Park
vezetőjeként képviseli az Ipari Parkot és a várost is képviseli az Ipari Parkkal szemben.

Dr. Konczer Erik: Nem jogosult arra, hogy az Ipari Parkot bárkivel szemben is képviselje.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Az Egészségügyi és Szociális Bizo ttság a prevenciós
programról – a költségvetés ismeretében – dönt, ezért az előterjesztést napirendről levették.
Kéri, hogy a következő bizottsági ülésen vegyék ezt az előterjesztést napirendre.
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Zatykó János: Kéri, kerüljön a bizottság napirendjére ez az  előterjesztést.

Horváth Gyula: A március 15-i ünnep kapcsán elmondja, sajnos nem látni, hogy a fiatalok
tudnák, hogy a 48-as szabadságharc mit is jelent. Az Intézmény -felügyeleti Osztály
szervezzen vetélkedőket az általános és középiskolákban.
Kisvárdai István úrtól kapott egy levelet. Kéri, méltó körülményeket tudjanak biztosítani a
sportlövőknek. A MOL városrészben található étkezdében versenyeket lehetne rendezni.
Egy komáromi polgár levelében a komáromi MÁV textiles csapatáról  készített fényképet
juttatott el számára. A kérelmező kérte, hogy a Czibor Zoltán emlékszobában helyezzék el a
fényképet.
Polgármester úr tudott lobbizni a Monostori Erőd pályázati projektjéért?

Zatykó János: Nagyon sokat lobbizott ezért a kormányzati projektért. A fejlesztéspolitika és a
műemlékvédelmi szakemberek egyet nem értése miatt nem lett sikeres ez a projekt.

Hamrák Zsófia: Cserhalmi György 20 éve, az első szabad március 15 -én olvasta fel a
rendszerváltás 12 pontját.  Akkor azt hitték, hogy nincs akadálya annak, hogy e zt az ünnepet
méltó módon ünnepeljék. Komáromban, ebben a történelmi város ban az ünnep sematikussá
válik, nyomozni kell az ünnep időpontja után. Ez történt ebben az évben. Komáromban évek
óta szokás, hogy a városi ünnepség 11 órakor van. A rendezvénynaptár ban az ünnep időpontja
nem szerepel. A koppánymonostori részönkormányzat tudta, hogy a rendezvénye mikor lesz,
de Komáromban a kulturális referens nem.
Információi szerint a lakosság nem találta meg a honlapon a rendezvény időpontját, mert a
plakát olvashatatlan. Miért történt az, hogy egy keresztény országban, ahol az istentisztelet
10-11 órakor kezdődik, egy városi rendezvény keresztezi ezeket az eseményeket?  A
változásról a Képviselő-testület sem tudott.  A rendezvényen észrevehető volt, hogy a
szereplők is elkéstek. A plakát logikátlan. Ha március 15 -re kiadnak egy plakátot, akkor azt
nem a kapcsolódó ünnepi rendezvényekkel kell kezdeni. Hozzá tartozna viszont, hogy
Szőnyben az ünnepség délután 14 órakor kezdődik.
Ilyen jellegű plakát ne jelenjen meg a jövőben. Az ünnep március 15 -ről szóljon. A honlapon
is szerepeltessék a meghívót. Az ünnepségen 135 ember volt jelen. Aki 11 órakor érkezett, az
lekésett a rendezvényről. Miért tartották a rendezvényt a s zokásostól eltérő időpontban? Miért
volt ez a nagy érdektelenség? Miért nem változtatnak ezen  a helyzeten?
Dr. Kreft-Horváth Lóránd Szőnyben a beszédét azzal fejezte be: Talpra magyar!
Személy szerint azzal fejezi be beszédét: Most, vagy soha! Ne referens asszony rendezze ezt
az ünnepet. Adják át a szervezés jogát az intézményeknek. Mindig ugya nazok a szereplők
vesznek részt, kedvenc szónok, kedvenc szereplők, kedvenc moderátor, kedvenc hangosító.
Ezzel az ünnepet ellaposítják.

Zatykó János: Nagy gonddal figyelnek arra, hogy mindig más szónok és résztvev ők legyenek.
Nincs olyan, hogy minden évben ugyan az a szónok. A Hadtörténeti Múzeum igazgató -
helyettese még nem vett részt az ünnepen. Véleménye szerint az egyik legjobb beszédet
mondta az elmúlt 8-10 évet figyelembe véve.
Figyelembe kell venni a szereplő k, a kistérség és a megyei programok időpontját is. Ha a
rendezvényt egy, másfél órával későbbre teszik, akkor úgy járnak, hogy a vihar mossa el a
rendezvényt.

Rédli Margit: A Közművelődési Bizottság ülésén jelezte, hogy készen van a városi plakát.
Elmondta, hogy az ünnepség fél 10 -kor kezdődik. Minden résztvevővel egyeztették az
időpontot.
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Azért került sor fél 10-kor a rendezvényre, mert délután is volt elfoglaltsága polgármester
úrnak. Hogy képviselő asszony mit érez ünnepnek, az szubjektív dolog. Ol yan hétvége volt,
mely kiállítással és a Lovas Színház előadásával kezdődött.
A Kecskés László Társaság szekeresgazdái azért késtek el, mert hosszú ideig tartott az
öltözködésük, melyet nem kalkuláltak, de  nem volt jelentősége, hogy mikor érkeznek.
A városi rendezvények elegánsak, tartalmasak. Nyilván erről lehet másként vélekedni.
A Jókai Színház igazgatója  is mondott már verset, ez képviselő asszonynak nem tetszett.
Tavaly a Magyarock Dalszínháza után a Szevasz Színház szerepeltetése nem tetszett.
Az ünnepségre azok mennek el, akiket ez érdekel. A plakátokat két héttel a rendezvény előtt a
városban kihelyezték, az újságban a meghívót szerepeltették.

Koppány Csaba: Egy intézmény már szervezi is a vetélkedőt. Kéri, hogy a bizottság
kérésének megfelelően szerény anyagi támogatást nyújtson a Képviselő -testület.
Az erőd fő tulajdonosa a felügyelő bizottság feladatául adta ki, vizsgálja meg, miért nem lett
sikeres a pályázat.

Hornig Rudolfné: A 84/2008. számú határozattal kapcsolatos jelentés t adott Rédli Margit
referens. A határozat a trianoni emlékműre vonatkozik. Ez az anyag miért nem került a
Közművelődési és Sport Bizottság elé, miért nem tárgyaltak róla? Nyilván a költségvetés
hiánya lehetett az oka. Az anyagban szerepel, hogy a makett elkészült, bemutat ja, hogy a
művész a ketté szakadt országrészeket hogyan kívánja ábrázolni. Az anyagban szerepel, hogy
testületi ülésen elvi döntést kell ho zni a terv elfogadásáról, de a testületi anyagban nem
szerepel, hogy valaki ezzel foglalkozott volna. Nagyon sajnáln á, ha ez az emlékmű nem
valósulna meg. Az elmúlt évben találkozott „nagy hirtelen kötött szerződésekkel”, mely az
Igmándi út 2. számú épület homlokzat felújítására vonatkozott. Szeretné, ha már az épületet
rendbe hozzák, akkor a mellette lévő  szocialista skanzen jellegű épületeket eltakarítanák.

Zatykó János: Az emlékművel foglalkozni kell, erről referens asszonnyal beszélt is. Úgy
gondolta, hogy a következő bizottsági és testületi ülésre terjesztik elő az előterjesztést.

Rédli Margit: Kérte a képviselőket, hogy mondjanak véleményt a makettről azért, hogy elvi -
esztétikai szempontok alapján az elfogadható -e. Az előterjesztést e vélemény alapján
terjesztik a testület elé. Egy képviselő sem volt kíváncsi erre a makettra, kivéve a
Közművelődési Bizottságot.  Kéri, a képviselők tekintsék meg a makettet. Miután a
költségvetés rendelkezésre áll, olyan előterjesztést készít, hogy a szobor költségei
programozhatók legyenek. A tervezési díjat lehet szakaszolni. A kivitelezés költségeit jövő
évben lehet vállalni úgy, hogy a trianoni döntés évfordulóján az emlékművet felavathassák.

Dr. Mészáros Gyula: Szerveződik a 48-49-es forradalom és szabadságharc emlékére a városi
vetélkedő. A Kultsár Szakközépiskolában Klapka vetélkedőt szerveznek. Ha nagy díjakat nem
is, de legalább egy oklevelet a résztvevőknek átadhatnak.
A helyi ünnepséggel kapcsolatban a rra kéri a szervezőket, hogy térjenek vissza a
hagyományos időpontra, amellett, hogy ezt a rendhagyó esetet akceptálják.
10-20 évvel ezelőtt is voltak színvonalas rendezvények . Az előadó az egyik legjobb ünnepi
beszédet tartotta, mely tanulságos és hasznos volt.
Az iskolákhoz eljutottak a plakátok, de azokat még több helyre kellene kihelyezni, pl. a strand
bejáratához.
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Hamrák Zsófia: Nem a szónok beszédének a tartalmával kapcsolatban volt kifogása. A
március 15-hez tartozó hangulat hiányzott, az, hogy a gyermekeknek is ad janak valamit
tovább. Kifogásolta, hogy március 15 -én Komáromban nem hangzik el egyetlen Kossuth,
vagy  katona nóta. Lelki feltöltődéshez Észak -Komáromba kell menni.

Dr. Szöllősy Ferenc: A trianoni emlékművet a 90. évfordulón javasolják felavatni.

Dr. Horváth Gyula: Egyetért azzal, hogy a rendezvényt nem a legmegfelelőbb időben
tartották. István király keresztény országát tartsák tiszteletben, 9 órakor szent  mise, 10 órakor
a reformátusoknál, evangélikusoknál istentiszteletet tartanak. Elhiszi, hogy a plakáton eredeti
a kokárda, de tisztázni kell, hogy annak színei hogyan helyezkednek el.

Zatykó János: Ezt a kérdést megvizsgálták, a plakáton a történelmi kok árda szerepel. A
hagyomány a kokárdát megváltoztatta.
Ismét felhívja a figyelmet az SZMSZ -re, mert a Képviselő-testület tagjai ismét nem a
napirendhez szóltak hozzá.
Kérdése, a Képviselő-testület az előterjesztést elfogadja?

- A Képviselő-testület az előterjesztést, a napirendi pontot 15 igen szavazattal elfogadja.

43/A/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a
két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgya lásokról, polgármesteri és egyéb
intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, valamint az
önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről szóló beszámolót.

2. A Képviselő-testület tudomásul veszi dr. Konczer Erik képviselő lemondását az
Ipari Park ad-hoc bizottsági tagságáról.
A Képviselő-testület az Ipari Park ad-hoc bizottság tagjának Nagy Zoltán
képviselőt megválasztja.

3., A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy az Egészségügyi és Szociális
Bizottság  következő ülésén napirendre tűzi az egészségügyi prevenciós program
tárgyalását,   fontosnak tekinti, hogy intézményeink  az 1848 -49-es forradalom és

      szabadságharc 160. évfordulója tiszteletére vetélkedőket szervezzenek, továbbá
egyetért azzal, hogy a trianoni emlékmű állításával kapcsolatos elképzeléseket a
következő testületi ülésen önálló  napirend keretében tárgyalják.

Határidő: azonnal
Felelős:  Zatykó János polgármester

      Dr. Halász Károly osztályvezető
                                        Rédli Margit referens
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10. Napirendi pont: Interpellációk.

Zatykó János: Az előző testületi ülésen Hamrák Zsófia interpellációját  tárgyalták. Írásos
választ a képviselő asszonynak megküldte.

Hamrák Zsófia: A választ a lakóknak továbbította, visszajelzést eddig nem kapott. A válasz
elfogadható, de új elemeket az nem tartalmazott.

Zatykó János: Akkor lesz gyorsan kezelhető a kérelem , ha lesz egy olyan pályázat, mely az
elvégzendő munkát legalább 75 % -ban támogatja.

11. Napirendi pont: E g y e b e k.

a/ 2009. évi egészségügyi gépműszer céltámogatási pályázat benyújtása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Egészségügyi és Szociális és a Pénzügyi Bizottság
megtárgyalta. A bizottság a határozati javaslat 1. pontját támogatja. Az előterj esztés alapján a
szubintenzív osztály javára három darab betegmegőrző monitort kívánnak vásárolni. A
támogatás intenzitása 75 %-os. Az 1 M Ft-os önrésszel 4 M Ft-os pályázati összeghez
juthatnak. A pályázatot benyújtották

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az előterjesztés B.,
variációját támogatta.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak az 1. határozati javaslatról.

- A bizottság a határozati javaslat 1. pontját 15 igen szavazattal elfogadja.

44/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete 2009. évi egészségügyi gépműszer céltámogatási
pályázat benyújtásával egyetért.
A megvalósíthatósági tanulmányban szereplő változatok közül a „B” változatot
támogatja.
A beruházás összköltsége bruttó 3.783,600,- Ft. A képviselő-testület a  945.900,- Ft
pályázati önrészt a 2009. évi költségvetés pályázati alapja terhére biztosítja.
Az  önkormányzat az igénybejelentést megelőző 10 évben, az igénybejelentésben
megjelölt ugyanazon kötelező f eladat ellátását szolgáló vagyonát nem idegenítette el.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester
               Dr. Halász Károly osztályvezető
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b/ A Selye János Kórház -Rendelőintézete Központi Labor címzett állami támogatás
pénzmaradványáról lemondás.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság az előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra ajánl ja.
Összességében a projektre 198.612 E Ft -ot nyertek el. A projekt elkészült, átadásra került.
11.311.994 Ft-ot nem tudtak lehívni, ezért ennek az összegnek a felhasználása lemondásáról
szól az előterjesztés.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

45/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a „Selye János Kórház - Rendelőintézet labor
rekonstrukció” címszó alatt (azonosító szám: 2005. évi LX. törvény, Finanszírozási
Szerződés sorszáma: 110000405 M) 2005. évben Komárom Város Önkormányzata által
elnyert 198.112.000,- állami címzett támogatásból, a 11.311.994,-Ft keretmaradvány
igénybevételéről, és felhasználásáról lemon d.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

                                         Dr. Halász Károly osztályvezető

c/ Ácsi úti ingatlantulajdonosok kérelme kö zműfejlesztési hozzájárulás
csökkentésére.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

       /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 2. pontját támogatja. Az
eredeti határozat alapján 2,1 M Ft-os a befizetési kötelezettség. A kérelem ezt 50 % -kal
csökkentené valamint részletfizetés lehetőségét is kérték.

Horváth Gyula: Amikor ez a kérés elhangzott, azt mondta, hogy azt, hogy a lakók a  XXI.
században ivóvízzel rendelkezzenek, támogatn i kell. Február 5-én a lakók méltányossági
kérelemmel fordultak az önkormányzathoz. Büntetnék ezeket az embereket, ha nagy összeget
kellene kifizetniük. Kéri, a hivatal vizsgálja meg annak lehetőségét – a város egész területére
vonatkozóan -, hogy pályázatokon vegyenek részt, hogy a költségeket csökkenthessék.
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Zatykó János: A pályázatokat folyamatosan figyelik, az ott biztosított lehetőségekkel élni kell.

Hornig Rudolfné: A terv rendelkezésre áll, pályázaton indulni tudnak. Az Ácsi úti lakók nak az
önkormányzati rendelet szerint  50 %-os lakossági önrészt kellene befizetnie. A másik oldalon
az Ipari Park létesítményei felépültek, az ott működő gyárak víz - és csatornahálózata kiépült.
Ezek az emberek nem tehetnek arról, hogy az utcájuk másik oldalán már megv alósult egy ilyen
beruházás, és a teljes összeget velük kívánják megfizettetni. Ha az út másik oldalán lakások
lennének, akkor a 3.900 E Ft -ot kellene befizetni. Nem tartja jogosnak a nagyobb összeg
megfizetését.

Győri István: A két bizottság úgy látta, hogy a jelenlegi anyagi helyzetben nincs lehetőség arra,
hogy kivételt tegyenek különböző területek között, azért sem, mert van egy egységes
szabályozás a város egészére nézve.
Javaslata, hogy amikor a pályázati feltételeket és a saját erős összeget megism erik, akkor erre a
kérdésre térjenek vissza.

Zatykó János: Javasolja, hogy az előterjesztést vegyék le napirendről azzal, hogy a
pályázatokat folyamatosan figyelni kell, annak megjelenése után az előterjesztést újra
Képviselő-testület elé kell terjeszteni .

- A Képviselő-testület a javaslatot – határozathozatal nélkül - 15 igen szavazattal
elfogadja.

d/ Önkormányzati intézmények alapító okiratának felülvizsgálata, módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az intézmények törzskönyvi kivonatait áttekintették és több olyan intézményt
találtak, ahol az alapító okiratokat módosítani kell. Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést
tárgyalásra alkalmasnak tartotta, a tüdőgondozó kivételével, hiszen ez az Alapellátáshoz
tartozik majd. Az Oktatási Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja.
Kéri, a határozati javaslatot – a módosításra figyelemmel – fogadja el a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület 15 igen szavazattal a határozati javaslatot elfogadja.



21

46/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület jóváhagyja a Napsugár Óvoda, a Dózsa György Általános Iskola,
a Csokonai Művelődési Központ,  a Selye János Kórház alapító okirata módosítását
a mellékletek szerint.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

  Dr. Halász Károly osztályvezető

e/ Komárom Város Önkormányzata közoktatási feladat -ellátási, intézményhálózat -
működtetési és fejlesztési tervének felülvizsgálata.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Oktatási Bizottság az előterjesztést megtárgyalta,  a határozati javaslatot
elfogadásra ajánlja.
A közoktatási működtetési és fejlesztési tervet kétévente felül kell vizsgálni. E törvénynek tesz
eleget a Képviselő-testület a napirend tárgyalásával, az előterjesztés elfogadásával.

Takács József: Az előterjesztés rávilágított, hogy mennyi feladatot v alósítottak meg eddig és
mennyi vár megvalósításra. A beruházások megvalósítási határidejét néhány esetben nem
találta. Nem szerepel a Szivárvány Óvoda bővítésének határideje, a Csillag Óvodában a
kiszolgáló helyiségek szükségességét és a MOL óvoda helyzet ének megoldását, a bölcsőde
kialakítását. Minden évben indul a hat évfolyamos gimnáziumi képzés, ebben az évben nem,
holott igény lenne az indításra. Örül annak, hog y az előterjesztést kétévente tárgyalni kell és
bármikor változtatható.

Zatykó János: Az adott pillanatban indokolt helyzetnek megfelelően módosítható az
előterjesztést.

Dr. Mészáros Gyula: Minden elhangzott igény jogos, elfogadható.  Lényegi változtatás nélkül
fogadták el az előterjesztést, mert úgy gondolták, hogy egyes feladatokkal kapcsolat os
igényeket nem szerepeltethetik az előterjesztésben. Az esélyegyenlőség, integráció
vonatkozásában pontosítottak: minden általános iskolai és komáromi középiskolai tanuló – a
fenntartótól függetlenül – támogatást kap az autóbusz közlekedéshez. Összességé ben Takács
képviselő úr által elhangzott észrevételek elfogadhatóak.

Hornig Rudolfné: Az óvodás korú gyermekek létszámáról, az óvodák kihasználtságáról
szerepelnek adatok. A Napsugár Óvoda kihasználtsága 108 % -os volt. Nyilván ezért született a
döntés, hogy újabb óvodai csoport alakuljon és tornaszobát alakítsanak ki. A Színes Óvodában
115 fős gyermeklétszám mellett 92 % -os a kihasználtság.
Készültek a területre építészeti felmérések és Sárai képviselő úr is többször kérte az óvoda
bővítését, mert az egyik csoportnak nincs vizesblokkja, nincs óvónői szoba.
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A bővítésnek határt szab a teleknagyság, ezért mindenfajta kívánalom nem valósulhat meg.
Mivel a molaji óvoda kihasználatlan. Az ÁNTSZ is kifogásolhatja a vizesblokkok hiányát. El
kell dönteni, hogy bővítenek-e, új telket vásárolnak-e, vagy a meglévő ingatlanokkal
gazdálkodnak úgy, hogy az gazdaságos legyen és ne egy csoporttal működjön a molaji óvoda
400 m2-en fűtéssel és egyéb költségekkel.

Horváth Gyula: Demokráciában nem szokás a szülők kérését lesö pörni az asztalról, mint ahogy
azt az Intézmény-felügyeleti Osztály tette a Waldorf óvodával szemben. Azt az ellenállást,
melyet produkáltak, egyedülálló. Megbocsá tanak, de felejteni nem fognak.

Zatykó János: Kéri, ne tegyenek sértő, bántó megjegyzéseket.

Dr. Halász Károly: Nem érti képviselő úr hozzászólását, miért az osztályt vádolja bármivel is,
amikor a Waldorf Óvoda kérelmét a Képviselő -testület nem tárgyalta az előző ülésen. Amíg a
testület nem hoz döntést, addig hiába kérdezik, hogy miért nem lehet  beiratkozni a Waldorf
óvodába. Egy nem létező óvodába nem lehet beiratkozni.

Zatykó János: A napirenden szereplő előterjesztésről beszéljenek.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

47/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata közoktatási
feladatellátási, intézményhálózat - működtetési és fejlesztési terve  aktualizált
változatát  a 2009-2014-ig terjedő időszakra jóváhagyja.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős:  Zatykó János polgármester

 Dr. Halász Károly osztályvezető

f/ Pályázat közművelődési intézmények, közösségi színtér technikai, műszaki
eszközállományának, berendezési tárgyainak gyarapítására (érdekeltségnövelő
támogatás)

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A pályázati rendszerben már sok éve részt vesz az önkormányzat e zekkel az
intézményekkel: Csokonai Művelődési Központ, Petőfi Művelődési Ház, Dózsa György
Művelődési Ház. Az előterjesztés szerint 4 M Ft -ot biztosítanak pályázati alapként, m elyet az
érintett intézmények az eszközállományuk fejlesztésére használhatnák fe l.
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Koppány Csaba: A bizottsági ülésen felmerült, hogy jó lenne tudni, hogy az intézmények
ezeket az összegeket mire szeretnék felhasználni.

Horváth Gyula: A határozati javaslatot a bizottság elfogadásra ajánlja.

Takács József: A városnak van egy okta tási központja, mely tavaly került az
önkormányzathoz, kéri, hogy a pályázaton részt vehessenek.

Zatykó János: Ha minden szerződés rendelkezésre áll, akkor lehet ezt a részt is bevonni az
érdekeltségnövelő pályázatba.

Dr. Halász Károly: A város rendelkezik közművelődési rendelettel, mel y meghatározza a
azokat a közösségi színtereket, melyekről a Képviselő -testület döntött, ahol közművelődési
tevékenység folyhat. Ez a Csokonai Művelődési Központ és azok az egyesületek, melyek
megállapodást kötöttek a váro ssal. Természetesen ezt a kört a rendelet módosításával
bővíthetik a rendelet módosításával . A pályázatból szakmai közművelődési eszközök
beszerzése finanszírozható, az intézmények időközben ezeket a listákat beküldték,  a Csokonai
Művelődési Központ a mozi ba kíván vetítőgépet, hangosító berendezést  vásárolni. A
Monostori Kulturális Egyesület paravánt, CD lejátszót, függönyt kisebb hangtechnikai
berendezéseket kíván vásárolni. A Szőnyi Kulturális Egyesület padlófilcet, paravánokat,
ruhatári bútort, asztalt, széket kíván vásárolni, olyan eszközöket, berendezéseket, melyeket
szakmai tevékenységük során tudnak felhasználni.

Hornig Rudolfné: Milyen pályázati összegről van szó, milyen a pályázat intenzitása?

Dr. Halász Károly: 50 %-os a pályázat támogatottság, t ehát újabb 4 M Ft-tal egészíthető ki.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

48/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a közművelődési érdekeltségnövelő
pályázaton közművelődési rendeletében  (2000. évi 16. számú (V. 19. önkormányzati
rendelet)) meghatározott közművelődési intézmények, színterek - Csokonai Művelődési
Központ, Szőnyi Kulturális Egyesület, Monostori Kulturális Egylet – eszközállománya
fejlesztése céljából. A pályázat önrészeként 4 M Ft -ot biztosít a 2009. évi költségvetésben
elkülönített pályázati alap terhére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármes ter

  Dr. Halász Károly osztályvezető
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g/ Beszámoló a Városi Bölcsőde munkájáról.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociáli s Bizottság. A határozati
javaslatot a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja.
A városban a bölcsődei férőhelyek tekintetében kevés a hely. A beszámolóban szerepel, hogy
az elmúlt évben 26 M Ft-os összeggel végeztek beruházásokat. Egy első fordulóban ny ertes
pályázattal rendelkeznek, remélhetőleg a projektfejlesztés időszakában a második fordulóban
is sikerül a pályázatot elnyerni.

Takács József: Idéz az előterjesztésből: Mindkét intézmény a megengedett 60 és 20 főt
meghaladó létszámmal üzemel. Az intéz mény működési engedélye és a módszertani
irányelvek szabják meg a felvehető gyermekek létszámát. Ezt mindkét intézményben túllépték.
A szakmai munka és a gyermekek biztonságának veszélyeztetése miatt ezt a létszámot a
végtelenségig nem lehet növelni.  Rávilágít az anyag, hogy milyen nagy szükség le nne a
bölcsőde kialakítására. Van erre lehetőség? Felmérések történtek? Két -három év, mire a
bölcsőde elkészül, addig mi lesz.

Zatykó János: Szomorú lenne, ha két-három év alatt készülne el a bölcsőde.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

49/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület elfogadja a Városi Bölcsőde 2008. évi munkájá ról szóló
beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

  Nagy Béláné bölcsőde vezető

h/ Pályázat alapfokú művészeti intézmények támogatására

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Oktatási és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
A pályázaton maximum elnyerhető összeg 5 M Ft. Az előterjesztésben szerepel, hogy az
összeget mire szeretnék fordítani. A Képviselő -testületnek a határozat alapján vállalni kell,
hogy az elnyert pénzösszeget öt évig oktatási célra kell használni. Igazgató asszonynak is szót
kíván adni a napirend tárgyalása során.
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Hamrák Zsófia: Gyakorlatilag önrészről egyáltalán nincs szó.

Zatykó János: Nincs szó önrészről.

Takács József: Javasolja a pályázat támogatását. Miért csak 3 M Ft-ot használnak fel?

Méry Anasztázia: A pályázati kiírásban a hátrányos helyzetben lévő települések előnyt
élveznek, ezért pályáztak a kevesebb összegre.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a határozati javaslatot elfogadja?

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

50/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata, mint az Egressy Béni Zenei skola, Alapfokú
Művészetoktatási Intézmény fenntartója 5 éves intervallumra garanciát vállal a
tekintetben, hogy a támogatással beszerzendő eszköz, megvalós ítandó beruházás
oktatási célt fog szolgálni

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

  Dr. Halász Károly osztályvezető

Méry Anasztázia: Két rendezvényre invitálja a Képviselő -testületet. Jandó Jenő és az Ekhart
vonósnégyes és vonós hatos látogat a városba, az együttes fellépésére már a pótszékeket is
eladták.
Április 4-én a Rév-Komáromi Művelődési Központ nagytermében rendezik az iskola gála
hangversenyén. Kénytelenek voltak igénybe venni a 600 fős nagytermet.  Képviselő-testület
minden tagját várja a rendezvényre, ahol számot ad arról, hogy hogyan sáfárkodtak a rájuk
bízott vagyonnal. Fellép a vonós zenekar, a fúvószenekar és az énekkarok.

j/ Tájékoztató Komárom Város 2009. évi Közfoglalkoztatási Terve előkészítése
munkálatairól.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Ebben az évben minden települési önkormányzatnak közfoglalkoztat ási tervet
kell készítenie. Határidő április 15. Az ezt következő években a határidő február 15. lesz.
Az előterjesztés tájékoztató jellegű, további előkészítő munkára van szükség, pl. s zociális
kerekasztal összehívására.  Felhívják a figyelmet az előterjesztésben arra, hogy várhatóan
milyen nagyságrendű lesz a közfoglalkoztatás ebben az évben, mely az az összeg, melyet a
város pályázaton elnyerhet és mekkora az az összeg, melyet Komárom v árosának kell
biztosítania.
Mivel a Közfoglalkoztatási Tervet április 15 -ig kell elfogadni, ezért javasolja, hogy a
Képviselő-testület a tájékoztatót fogadja el azzal, hogy az megfelelő időben kerüljön
előterjesztésre.
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- A Képviselő-testület a tájékoztatót 15 igen szavazattal elfogadja.

51/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Komárom város 2009. évi Közfoglalkoztatási Terve
előkészítéséről szóló tájékoztatót tudomásul veszi.

2., Felkéri a Polgármesteri Hivata lt, hogy Komárom város 2009. évi
Közfoglalkoztatási Tervét a legközelebbi Képviselő -testület ülésére terjessze be
jóváhagyásra.

Határidő: azonnal
Felelős:   Dr. Szeidl Bernadett  aljegyző

k/ Tájékoztató a geotermikus energia hasznosítása célbó l végzett geofizikai tanulmány
eredményéről a végrehajtás további folyamatáról.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság.

Zatykó János polgármester az ülés vezetését Hornig Rudolfné alpolgármester asszonynak
adja át. A Képviselő-testület létszáma 14 főre változik.

Győri István: Nem a gazdasági válság vezetett oda, hogy ez a téma felmerüljön, hanem van a
városnak egy adottsága, mely lehetővé teszi azt, hogy geotermális energiát használjanak fel,
amennyiben megfelelő pályázati támogatáshoz jutnak, a város lakói hasznára ezt létrehozzák.
Amennyiben a további szakmai értékelések és vizsgálatok az eddigi koncepciókat támasztják
alá, akkor 2009. november végéig az előkészítő munkálatok befejeződhetnek, beleértve a
pályázatok elfogadását is. Ebben az esetben 2009. december 1 -el megkezdhetőek a
kivitelezési munkálatok, melyek 2010. október közepén befejeződhetnek. A távhővel
kapcsolatos problémák egy része kiváltható olcsóbb energia felhasználásával. A város
szempontjából előnyös, gazdaságosan üzemeltethető fűtési mód alakítható ki.

Hornig Rudolfné: A határozati javaslat szerint a Képviselő -testület a geotermikus energia
hasznosítása Komárom városban történő megvalósulása érdekében tervezett beruházás
előkészítéséhez szükséges 2009. évi vizsgálati, tervezési feladatok és tanulmányok
elkészítésére 2009. évi Költségvetésben a tervezetben javasolt 18 M Ft + ÁFA összeget
biztosítja.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.
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52/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a geotermikus energia hasznosítása Komárom vá rosban történő
megvalósulása érdekében a tervezett beruházás előkészítéséhez  (2009. évi vizsgálatok,
tervezési feladatok és tanulmányok elkészíttetéséhez)   a 2009. évi Költségvetésben 18 M Ft +
ÁFA összeget biztosít.

Határidő: azonnal, illetve fo lyamatos
Felelős:  Zatykó János polgármester

 Hornig Rudolfné alpolgármester
 Császár Irén osztályvezető

l/ A Komárom-Esztergom Megyei Közgyűlés intézmények összevonásával
kapcsolatos kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Az ülés vezetését Zatykó János polgármester átveszi, a Képviselő -testület létszáma 15 főre
változik.

Dr. Molnár Attila: Véleménye szerint nem mutatna előre, ha az előterjesztés kapcsán
egymásra mutogatnának, ezért javasolja, hogy a Képviselő -testület azt fogalmazza meg, hogy
az önkormányzat nem ért egyet azzal a szándékkal, hogy ezek az intézmények összevonásra
kerüljenek. Ha ezt elfogadják, akkor a véleményny ilvánítás lehetőségének eleget tesznek.

Zatykó János: A módosító javaslat szerint az önkormányzat az intézmények összevonásával
nem ért egyet. A módosító javaslat szakmailag is megállja helyét.  Kéri, szavazzanak a
módosító javaslatról.

- A Képviselő-testület a módosító javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

53/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Komárom-Esztergom Megyei Közgyűlés Komárom
városban fenntartott intézményei  összevonására irányuló szándékával –
egyhangú döntéssel – nem ért egyet.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester
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m/ Klapka György Múzeum helyzete és jövője.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Megyei Önkormányzat levelében három alternatívát szerepeltetett
megoldásként. Kéri, a Képviselő -testület vita nélkül fogadja el a határozati javaslatot, mivel a
költségvetés elfogadásával biztosították a 13 M Ft -ot a Klapka György Múzeum működéséhez.

Rédli Margit: A múzeum jövője biztosított a költségvetésben meghatározott pénzösszeg
biztosításával. A fenntartásban vételről tárgyalásokat kell folytatni, vagy a határozati javaslat
2. pontja alapján dönt a város arról, hogy 2009 -ben a közös fenntartás költségét biztosítják?

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslat 2. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját 15 igen szavazattal elfogadja.

54/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület  a Klapka György Múzeum 2009. évi működéséhez,
2009. évi költségvetésében 13 M Ft összeget biztosít

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

                                         Rédli Margit referens

n/ Vasúti közmunkaprogram pályázat.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A vasúti közmunka program pályázati intenzitása 90 % -os, 10 %-os
önkormányzati önrészre van szükség. Az önrész összege 3.466.000 Ft.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.
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55/2009.(III. 19.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a 2009/5 vasút -tisztasági
közmunka programon. A pályázat önrészeként 3 466 000 Ft-ot biztosít a 2009. évi
költségvetésben elkülönített pályázati alap te rhére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

  Dr. Halász Károly osztályvezető

12. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nagyon hasznosak a városban kihelyezett utcanév táblák, azonban
a Mezősor – Vásártér táblákat felcserélték,  a térkép és hrsz-ok alapján az utcanév táblákat
korrigálni kell.

Zatykó János: Építéshatóság korrigálja ezt a hibát.

Dr. Molnár Attila:
A Csillag lakótelepen lakossági fórumot tartottak a közvilágítással kapcsolatban. Az E.On Zrt.
megkezdi annak a földkábelnek a cseréjét, mely a városrészen a problémát okozta.
A Száva utcában gyalogátkelőhely hiányában balesetveszélyes az átkelés az úton. Megoldást
kell találni erre a problémára.
A régi Csillag lakótelepen a hőközpont melletti garázsoknál a lakók helyreá llítanák az utat, ha
ahhoz részükre anyagot biztosítanak.
A Csillag lakótelep 4-6. szám előtt balesetveszélyes csatornafedél van.
A Mártírok u. 76. számnál rossz állapotú a lépcsőlejáró melletti részen kerékpárral,
babakocsival nem lehet közlekedni.
A Csokonai u., Kelemen L. utcában található kutak elhanyagoltak
A Csillag lakótelepen található egy hinta, balesetveszélyes, kérik elszállítását.
A Csillag lakótelepi trafóház rossz állapotú, beázik, a problémát jelezzék az E.On Zrt -nek.
Amennyiben lehetséges, a  városi HÍD TV műsora is legyen hozzáférhető a lakosság részére.
A következő testületi ülésen foglalkozzanak ezzel a kérdéssel.

Zatykó János: A hivatal vizsgálja a kérelmet.

Koppány Csaba: A Vasmacska étterem melletti meredek részen eső esetén nehéz a
közlekedés, nagy a sár. Kis költséggel egy járda itt kialakítható.

Zatykó János: A Nyomda Zrt-vel, a Vasmacska Étteremmel és a Képviselő -testülettel is
egyeztetni kell. Az előkészítő munkálatot el kell végzeni.

Takács János: A MOL tagóvoda felújítását mié rt a téli időszakban kellett végezni. A tetőt
leszedték, a fóliára azonban 10 cm -es hó esett.

Zatykó János: Írásos választ ad a Műszaki Osztály a felvetésre.
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Takács József: A városban a betörések nem szűntek meg. Polgárőrség alakítására indult meg a
szervezés.
A MOL lakótelepen némi javulás tapasztalható a közvilágítás tekintetében.
A Saxum Kft. végzi munkáját a városrészen, néhány esetben azonban a bokrokat letarolták.
Kérte a főépítész urat, hogy irányítsa ezeket a munkákat.

Zatykó János: A rendőrség kérte, hogy kistérség, a polgárőrség  szinten kössenek
megállapodásokat. A városban remélhetőleg o lyan polgárőrség alakul, mely segítségével a
betöréshullámnak megálljt parancsolhatnak.

Horváth Gyula: Az előző ülésen kérdezte, hogy a Laktanya területén vég zett utólagos
munkálatoknál a Kompress Nyomdánál végzett felújítás került -e 8 M Ft-ba. Kérdésére eddig
még nem kapott választ.
A Klapka Gy. u. 101. szám alatti lakosok jelezték, hogy eső esetén a gépkocsiforgalom miatt
folyamatosan beteríti a víz a ház old alát.
Köszönettel tartozik a hivatalnak, mivel a  Mártírok útján és a Frigyes téren a hivatal
közreműködésére kigyulladtak a közvilágítási lámpák.
A Honfoglalás utcában is nyilván hamarosan megoldódik a hasonló jellegű probléma. A
Huszár utcában elkezdődött a csatornahálózat építése.

Hamrák Zsófia: A költségvetés elfogadása után a Saxum Kft. a Tourinform Irodánál lévő
kőedényeket a bejárat két oldalára helyezze el, hogy az autók ne tudjanak a virágágyásba
parkolni.
Évek óta kéri, hogy az Igmándi Erőd bejár atához útbaigazító táblát helyezzenek el.
A Plus Áruház riasztója szabályozását kérte a lakosság, mely szél esetén folyamatosan riaszt.
Az Arany J. utcában a trafóház nagy területet elvesz a parkolóból. Kérte, hogy a hivatal
vizsgálja meg, hogy a zöldfelület bővíthető-e, plusz parkolók elhelyezhetők -é. Írásban is kér
ezekre választ.

Győri István: Az artézi kútnál rövid időn belül le lehet kövezni az utat és a lépcsőt ki lehet
alakítani.
A Kelemen utcai játszóteret az elmúlt évben újították fel. Egy kis foc ipálya is található itt.
Sajnos nem a gyerekek játszanak itt, hanem felnőttek, akik az itt élők nyugalmát zavarják.
Legalább egy táblát helyezzenek el, hogy a pályát gyermekek használhatják.
Ismét panasz érkezett a lakótelepen található szórakozóhely vendé geivel kapcsolatban. A
térfigyelő kamera kihelyezése indokolt ezen a területen.
A Sport utcai garázsok közötti út járhatatlan. Az utakat kaviccsal terítették le, ezért a
gépkocsik elsüllyednek.
Az Aranyember u. 44. számú háztól a vízműig terjedő szakaszon rendszeres a közvilágítás
szüneteltetése. Nagyobb szél a trafón kiveri a biztosítékot, három négy napos szünetek vannak
a közvilágításban. Évek óta nem keresi meg az E.ON Zrt. azt a pontot, ahol a vezetékek
összeérnek. Kéri, hívják fel figyelmüket erre a problémára.
A Csokonai utcai lakótelepen lévő játszóteret kutyafuttatónak használják annak ellenére, hogy
tiltó táblát is kihelyeztek. A lakók figyelmét felhívja arra, hogy a játszótér nem ezt a célt
szolgálja.

Nagy Zoltán: Az Aranyember u. – Kodály Z. u. kereszteződésében a bolt előtti területet
zúzottkővel kéri ellátni a lakosság.
A Jókai tér 1. szám alatti közvilágítási lámpa nagyon régóta nem működik.
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A Pipacs utcában is szeretné, ha kiépülne a közvilágítás. A költsége a tavalyi költségvetésben
is szerepelt, olyan választ kapott, hogy a kiépítés folyamatban van.
A közvilágítás a városban a közvilágítási naptár alapján kapcsol ki és be. Vagy a naptár van
rosszul meghatározva, vagy nem tartják be, mert a legrosszabb időben  nem kapcsol be a
közvilágítás, pl. szürkületben, a legnagyobb forgalomban. Kéri, hogy az E.On Zrt-vel kötött
szerződést vizsgálják meg.

Hamrák Zsófia: Az Arany János utca 17. szám alatti ház  fűtés korszerűsítésre adott be
pályázatot. Vaklárma az a híresztelés, hogy a pályázaton nem nyer tek, hiszen a pályázatot
még nem bírálták el. A pályázat elbírálása után a  Műszaki Osztály és a  Lakásszövetkezet
azonnal értesíti a lakókat.

Zatykó János: A város rendelkezik költségvetéssel, a tárgyalások konstruktívak voltak.
Az egyebek napirendben fel sorolt problémák valóban fontosak, de a feladatoknak
költségvetési forrást kell biztosítani.

Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a részvételt megköszöni, a Képviselő -
testület ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


